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词序表造旬法
°

［马来西亚］何富腾
＠

陈朝义＠ 陈美玲＠

［摘 要］ 词序表造句教学法，就是要在短时间内教会学习者造正确的句子而不必靠语感

和进行太多的语法学习。 核心的词序表应用了行为主义的
＂

刺激—反应 “学习理论，在相关词序

表图像（刺激）下填上相应的字词（反应），就能造出语法正确的句子。 在马华对外学习词典的配

合下，很多马来西亚学生都能在短时间内造出这样的句子，这让马来西亚学生在学习华语的道

路上充满信心，在毕业后才会有继续学习华语的动力。

［关键词］ 词序；词序表；造句法；词典；二语教学
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Word Sequence Diagrams CWSD) 

Mandarin Sentence Construction Method 

Un iversiti Teknologi MARA Hoe Foo Terng 
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Universiti Teknologi MARA Chan May Leng 
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[Abstract] Mandarin WSD and Dictionary Sentence Construction Method will help non

native speakers in constructing Mandarin sentences correctly in a short learning duration without 

going through a long process of learning grammar. WSD is the main feature of this method which 

is based on Behaviorism Theory. The students only need to fill up appropriate words (respond) 

under each icon in the WSD (stimulus) to construct the grammatically correct Mandarin 

sentences. Incorporating the Chinese as a second language dictionary and the above mentioned 

method, many Malay students will be able to construct grammatically correct Mandarin sentences 

in a short learning time. This will enhance the confidence among the Malay students in learning 
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0 此篇文章是从《对马来学生的词序教学 词序表教学法》的基础上发展出来的，《对马来学生的词序教学

词序表教学法》这篇论文已在沈阳举办的第十届国际汉语教学研讨会上发表并获奖。
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